
      Margretheskolens skolebestyrelse 
Referat 

Skolebestyrelsesmøde onsdag den 22.5.2025. 
Vi mødtes i personalerummet  

_____________________________________________________________________ 
Deltagere: Nanna, Bianca, Mia, Søren, Mette, Krutika, Maja, Hanne og Lone.  
Suppl.: 
Afbud: Thomas, Rie, Tina, Heidi og Malene. 

 
 
701. Godkendelse af dagsorden og referat fra 30.4.25. 

 Godkendt. 
  
702. Elev- og rettighedsråd. 
 Ingen deltagelse. 
  
703. Orientering, se vedhæftede. 
 Drøftet. 
  
704. Skolens 60 års fødselsdag 

 Orientering v/Lone og Hanne. Fælles drøftelse og aftale om næste skridt. 
 Tina, Mia og Mette er med i styregruppen. 
 Hanne har samlet et udvalg bestående af Tina, Stine, Jan, Jannik og Hanne + én fra SFO´en. 

Idé: sponsorgaver, som de ældste elever står for, teaterforestilling, evt. spørge 
kulturskolen/voksne på skolen, måske sang fra hele indskolingen, spørge eleverne hvad de 
kunne tænke sig. 
Idéer fra tidligere; opgaver til de ældste elever; bordopstilling, salg af sodavand eller lignende. 
Obs. på tidspunkt for festen. Foodtruck? Obs. på afmærkning af hvor hvilke aktiviteter foregår. 
Aftale: 
 - Det samlede udvalg (elever, forældre og medarbejdere) arbejder videre. 
   

705. Opfølgning omkring principper 

 Godkendelse af alle principper inkl. for IT og skærme. 
 Oplæg v/Thomas og Mette. Fælles drøftelse og beslutning. 
 Drøftelse – og godkendt. 
 Aftale: 

- Formidling til alle medarbejdere: på afdelingsmøder i begyndelsen af næste skoleår; drøftelse og 

eventuelle ønsker til justeringer. Derefter drøftelse af 1-2 principper pr. afdelingsmøde året rundt. 

- Lone sørger for at gamle billeder bliver slettet på skolens hjemmeside og for, at de nye principper 

kommer på hjemmesiden først i det nye skoleår. 

- Fast punkt på dagsordenen – opfølgning på tilbagemeldinger fra afdelingsmøderne. 

- Princip omkring kommunikation på forældremøderne. 

 
706. Mindre afdelingsopdelt skole? 

 Kort oplæg v/Malene, Heidi og Lone. Fælles drøftelse og aftale om næste skridt. 
Drøftelse; spændende idé, fokus på overgang og tiltag, godt for relationer på tværs, anspore til at 
arbejdet med venskabsklasser fortsætter hele skoleforløbet, obs. på relationer når søskende er i 
nærheden hele tiden, obs. på elever i indskolingen der tager på ”langfart” rundt på hele skolens 
areal, godt at legepatruljen er ude i skolegården og ikke i festsalen. 

 Aftale: 
- Maja kontakter Jan og Jannik i forhold til at spørge eleverne om deres holdning. 

- Maja og Hanne laver undersøgelse blandt deres kolleger på SFO møde og afdelingsmøder i 

ugen enten før eller efter sommerferien - om hvordan vi bedst arbejder os hen imod en 

mindre afdelingsopdelt skole. 

- Punkt på møde i august. 

707. Dialogforum den 7.5. 

 Orientering v/Mette. 
Fra oplæg; vigtighed af forældresamarbejde, hvordan spørger vi om barnets/fællesskabets dag, 
fald i pædagogisk autoritet, årsager? opmærksomhed på hvordan forældregruppen i Roskilde 
nord agerer i børnehave og skole, trivslen er generelt faldet i takst med stigning i brug af digitale 
medier. 
Aftale: 
- Til kommende forældremøder: 

o De syv anbefalinger fra Trivselskommissionen  

o samt det at trivslen generelt er faldet i takst med stigning i brug af digitale medier/IT 

som intro til orientering omkring princip for IT. 

o   



708. Opfølgning på forældreinformation 

 Hvilken effekt har informationen? 
 Input fra forældrevalgte ud fra dialog med andre forældre. 

- Generel tilfredshed med indhold og frekvens, ikke oftere eventuelt kun hver tredje uge. 

Inddrag gerne lukkedage i vigtige datoer. 

Aftale: 
- Maja kontakter Lean i forhold til at få vigtige datoer, håndbog mm ind i venstre kolonne på 
AULA, så alle datoer er tilgængelige (og ikke alene står i informationsopslag). 

 
709. Eventuelt 
 Obs. håndbog også på forældremøderne. 
     
710. Lukket punkt 
 Orientering. 
  
711. Punkter til næste forældreinformation 

 Tænk I hvilke indsatser/fortællinger, der kan prioriteres i kommende forældreskriv. 
 Teaser om princip for brug af IT og skærme. 
   
712. Punkter til kommende møder kl. 16.30-19:  

 
Tirsdag den 17.6. – til kl. 20 - sommerafslutning: 

- 16.30-17: Sund skolemad kommer på besøg. 

- Opfølgning på prøvehandling med, at 4. klasserne kan spise i kantinen (aft. i sept. 24). 

- Skolens fødselsdag, nyt fra arb.gruppen v/Hanne, Tina, Mia og Mette. 

- Planlægning af punkter til forældremøderne (obs. mobilpolitik, oplæg med Rikke Yde) 

- Antimobbe-strategi (oplæg og beslutning) 

- Udskolingselever og deres deltagelse i fællesarrangementer. Kort oplæg v/ Mia. 

- Skolefoto skoleåret 26/27 

August 2025: 
- Tilbagemeldinger fra afd.møder omkring principper 

- Forventningsafstemning for det kommende skoleår 

- Skolens fødselsdag 

- Endelige aftaler om indhold til forældremøderne. 

- Mindre afdelingsopdelt skole, opfølgning på 22.5. 

September 2025: 
- Tilbagemeldinger fra afd.møder omkring principper 

- Revidering af ordensregler. 

Vinter 2026: 
- Tilbagemeldinger fra afd.møder omkring principper 

- Gennemgang håndbog, så de nye 0. klasser kan få en opdateret udgave. 

Forår 2026: 
- Tilbagemeldinger fra afd.møder omkring principper 

- Evaluering af Meddelelsesbog (aftalt 30.4.25.) 


